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§ 1  

Val av justerare och dag för justering 

Beslut 

Ordförande Olle Burell (S) och vice ordförande Lotta Edholm 

(L) utsågs att justera protokollet från dagens sammanträde. 

Justering av protokoll ska ske senast torsdagen den 6 oktober 

2016. 
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§ 2   

Anmälan av protokoll från utbildningsnämndens 

sammanträde den 8 augusti 2016 

Beslut 

Anmälan av protokollet från utbildningsnämndens sammanträde 

den 8 augusti 2016, som blivit vederbörligen justerat, godkänns. 
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§ 3   

Anmälan av protokoll från utbildningsnämndens 

förvaltningsgrupp den 8 juni, 21 juni, 1 juli, 6 september 

och 13 september 2016 

Beslut 

Anmälan av protokoll från utbildningsförvaltningens 

förvaltningsgrupp den 8 juni, 21 juni, 1 juli 6 september och 13 

september 2016, som blivit vederbörligen justerat, anmäls och 

läggs till handlingarna. 
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§ 4   

Anmälan av beslut från kommunfullmäktige och 

kommunstyrelsen inom nämndens verksamhetsområde 

Beslut från kommunfullmäktige och kommunstyrelsen inom 

utbildningsnämndens verksamhetsområde anmäldes. 

 
Beslut 

Anmälan läggs till handlingarna. 
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§ 5   

Anmälan av delegationsbeslut, inkomna handlingar m.m. 

Delegationsbeslut till och med den 7 september 2016 från: 

Ledningsstaben  

Gymnasieavdelningen 

Grundskoleavdelningen 

Avdelningen för uppdrag kring lärande och elevhälsa 

Avdelningen för samordning och utveckling 

Avdelningen för ekonomi och styrning 

Avdelningen för personal- och kompetensförsörjning 

 

Beslut av utbildningsnämndens ordförandeden 15 september 

2016 avseende avskrivning av ärende i dnr. 1.8.1-3206/2016. 

 
Beslut 

Anmälan läggs till handlingarna. 

 

 

 



 Sammanträdesprotokoll 

Nr 08/2016 

Sida 8 (45) 

2016-09-22 

 

 

 

 

Utbildningsnämnden 

 

stockholm.se 

 

§ 6   

Tertialrapport 2 2016 med delårsbokslut för 

utbildningsnämnden 

 
Beslut 

1. Tertialrapport 2 2016 med delårsbokslut per den  

31 augusti godkänns. Rapporten överlämnas till 

kommunstyrelsen. 

2. Utbildningsnämnden föreslår att kommunstyrelsen 

godkänner omslutningsförändringar om 33,4 mnkr. 

3. Utbildningsnämnden föreslår att kommunstyrelsen 

godkänner föreslagen justering av investeringsbudgeten om 

30,0 mnkr. 

4. Utbildningsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att ta fram 

åtgärder för att öka måluppfyllelsen och minska skillnaderna 

mellan skolenheter när det gäller skolmåltider. 

5. Utbildningsnämnden beslutar att avläsningen av elevantal 

för nyanlända i grundskolan flyttas från den 15 september 

till den 15 oktober. 

6. Utbildningsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att ta fram 

ett system för att särredovisa nyanlända elevers skolresultat. 

7. Utbildningsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att se till 

att alla Stockholms stads grundskolor och gymnasieskolor 

har möjlighet att erbjuda undervisning till nyanlända elever. 

8. Utbildningsnämnden anför därutöver: 

Under 2015 ökade andelen nyanlända elever i Stockholms stads 

skolor kraftigt, från cirka 100 elever tidigare år till cirka 450 i 

årskurs 9 under terminen 2015/2016. Det är mycket svårt för 

dessa elever att under så kort tid lära sig allt som krävs för att 

komma ikapp och endast några få procent av de elever som 

påbörjat sin skolgång under det senaste året blir direkt behöriga 

till gymnasiet. Naturligt har detta därför haft en negativ 

påverkan på de sammanräknade skolresultaten. Samtidigt visar 

preliminära beräkningar att, om denna grupp av nyanlända 

elever redovisas särskilt i statistiken, har betygsmåtten andel 

behöriga och andel som nått kunskapskraven inte minskat 

jämfört med de två senaste åren och det förhållandevis höga 

genomsnittliga meritvärdet i årskurs 9 har inte försämrats. 

Utbildningsnämnden får nu i uppdrag ta fram ett 

ersättningssystem som kompenserar skolorna för ökade 

kostnader vid mottagande av nyanlända. Vidare ska 

skolresultaten för nyanlända särredovisas i syfte att kunna följa 

elevernas utveckling, ge dem det stöd de behöver och ge 

underlag för adekvata jämförelser av olika skolors kvalitet. 

 

Det krävs fortsatta insatser för att se till att våra nyanlända 

elever kommer ikapp i sin utbildning. Utbildningsförvaltningen 

har under kort tid byggt upp en väl fungerande mottagande och 
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nu fortsätter vi att efter behov bygga ut såväl SPRINT som 

andra utbildningsformer som kan stödja elever med kort 

bakgrund i det svenska skolsystemet.  

 

Resultatspridningen mellan skolor utifrån elevernas 

socioekonomiska förutsättningar är fortsatt stor, och har 

förstärkts ytterligare jämfört med tidigare. Mottagandet av 

nyanlända har varit ett avgörande skäl till detta.  I december 

2015 påbörjades arbetet med att placera nyanlända elever i 

innerstadsskolor och i närförort. Ett arbete som har resulterat i 

att 135 av Stockholms stads 143 kommunala grundskolor idag 

har utbildning för nyanlända. Vi ska fortsätta se till att 

introduktionsgrupper och förberedelseklasser ska finnas över 

hela staden samtidigt som målet är att en nyanländ elev ska 

kunna delta i den ordinarie undervisningen så tidigt som möjligt. 

 

Utbildningsförvaltningen får i uppdrag att genomföra en 

översyn av skolmåltidsorganisationen. Skolmåltiden har stor 

betydelse för hälsa och inlärning. Stockholm ska bli en 

föregångskommun där elever och personal i skolan vet att de får 

en god, näringsriktig och säker mat. Maten ska i så stor 

utsträckning som möjligt vara lagad från grunden och i 

tillagningskök förlagda på skolorna. 

9. Beslutet justeras omedelbart. 
 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

1 september 2016, dnr 1.2.2-7157/2016. 

 

Tertialrapporterna med helårsprognoser är en del av den löpande 

uppföljningen och baseras i huvudsak på prognostiserade 

avvikelser mot budget och verksamhetsmål. Rapporteringen ger 

en samlad bild av budgethållning, effektivitet och kvalitet i 

relation till beslutade mål. 

 

Utbildningsförvaltningen bedömer att nämnden uppnår flera av 

kommunfullmäktiges mål och i hög grad bidrar till att 

kommunfullmäktiges mål för stadens verksamheter uppnås. De i 

verksamhetsplanen angivna uppdragen och aktiviteterna 

genomförs som planerat och en mängd insatser pågår, som 

anknyter till de av nämnden prioriterade områdena. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

i samarbete med övriga avdelningar. 
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Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Tertialrapport 2 2016 med delårsbokslut per den  

31 augusti godkänns. Rapporten överlämnas till 

kommunstyrelsen. 

2. Utbildningsnämnden föreslår att kommunstyrelsen 

godkänner omslutningsförändringar om 33,4 mnkr. 

3. Utbildningsnämnden föreslår att kommunstyrelsen 

godkänner föreslagen justering av investeringsbudgeten om 

30,0 mnkr. 

4. Utbildningsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att ta fram 

åtgärder för att öka måluppfyllelsen och minska skillnaderna 

mellan skolenheter när det gäller skolmåltider. 

5. Utbildningsnämnden beslutar att avläsningen av elevantal 

för nyanlända i grundskolan flyttas från den 15 september 

till den 15 oktober. 

6. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Yrkande 

Ordföranden Olle Burell (S) och ledamoten Ingegerd Akselsson 

Le Douaron (MP) och tjänstgörande ersättaren Freddy Grip (V) 

framlade ett eget föreslag till beslut och yrkade bifall till detta. 

 

Vice ordföranden Lotta Edholm (L) och ledamoten Markus 

Nordström (M) yrkade bifall till förvaltningens förslag. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 

finna att nämnden beslutat i enlighet med gemensamma 

yrkandet från Socialdemokraterna, Miljöpartiet och 

Vänsterpartiet. 

 
Reservation 

Markus Nordström m.fl. (M) och Lotta Edholm m.fl. (L) 

reserverade sig mot nämndens beslut till förmån för 

förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Markus Nordström m.fl. (M) och Lotta Edholm m.fl. (L) 

anmälde ett särskilt uttalande enligt nedan: 

 

Precis som tidigare år är både resultaten och den bristande 

likvärdigheten bekymmersamma. Det samma gäller 

resultatskillnaderna mellan pojkar och flickor. Varken målet för 

andelen elever i årskurs 9 som uppnår godkänt i samtliga ämnen 

eller målet för andelen elever i årskurs 9 som är behöriga till 

nationella program uppnås. Trots majoritetens höga ambitioner 

om minskade klyftor och en stad som håller samman, ökar 

skillnaderna också mellan olika skolor. Fortsätter den 
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nedåtgående utvecklingen är gymnasiebehörigheten i 

Stockholms stad snart lika låg som i Göteborg. Skillnaderna 

mellan pojkar och flickor fortsätter också att öka, oavsett om 

man räknar med de nyanlända elevernas resultat eller ej. Det är 

tydligt att en av utbildningsnämndens viktigaste uppdrag måste 

vara skolans kompensatoriska uppdrag. I det ingår både att öka 

likvärdigheten och att satsa på särbegåvade elever. 

 

Det går inte att diskutera resultatutvecklingen utan att samtidigt 

förhålla sig till den brist på arbetsro och de otydliga krav från 

lärare, som också framgår av tertialrapporten. Bara drygt hälften 

av eleverna i årskurs 8 instämmer i påståendet Jag kan arbeta i 

lugn och ro på lektionerna. För skolor med högt 

socioekonomiskt index uppger inte ens hälften av eleverna att de 

kan arbeta i lugn och ro. Även på gymnasiet framgår att bristen 

på arbetsro är ett problem. 

 

Både på grundskolan och i gymnasiet svarar också en stor del av 

eleverna att de inte vet vad de behöver kunna för att nå målen i 

de olika ämnena. Det är viktigt att prioritera insatser för att 

stävja stök och att lärare och skola är tydliga med vilka krav 

som ställs på eleverna. Därför är bristen på prioriteringar vad 

gäller lärares lön, utvecklingsmöjligheter och administrativa 

arbetsbörda slående. 

 

Lärarna är nyckeln till en framgångsrik skola. Därför 

genomförde alliansen under flera år höjningar av lärarlönerna 

utöver avtal, varav den sista beslutades våren 2014. Den 

nuvarande majoritetens skolpolitik utmärks istället av inställda 

lönesatsningar och uteblivna reformer för bättre arbetsmiljö.  

 

I gymnasiet är det viktigt att också fokusera på den höga 

frånvaron. För även om den oanmälda frånvaron är kvar på 

samma nivå som förra året, ökar den anmälda frånvaron. Och 

det blir ju inte lättare att ta igen förlorad undervisningstid bara 

för att frånvaron är anmäld och godkänd. Det är också noterbart 

att svenska 3 och svenska som andraspråk 3 är den kurs där flest 

elever på de högskoleförberedande programmen får icke 

godkänt.  

 

Slutligen är det oroväckande att långtidssjukfrånvaron ökar. 

Detta belyser återigen behovet av reformer för att minska den 

administrativa arbetsbördan och förbättra arbetsmiljön. 

 
Ersättaryttrande  

John Kåberg (C) och Christian Carlsson (KD) hänvisade till det 

särskilda uttalande gemensamt från Moderaterna och 

Liberalerna. 
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§ 7   

Genomförandeförslag inför flytt av RgRh:s skolverksamhet 

från Skärholmen till S:t Eriks gymnasium – rivning, 

sanering och verksamhetsanpassning 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

genomförandeförslag om rivning, sanering och 

verksamhetsanpassning inför flytt av RgRh:s 

skolverksamhet från Skärholmen till S:t Eriks gymnasium, 

till en uppskattad projektkostnad om cirka 20,3 mnkr, med 

en tillkommande hyra, år ett, om cirka 1,43 mnkr. 

2. Utbildningsnämnden begär hos kommunstyrelsens 

ekonomiutskott medgivande i enlighet med förvaltningens 

tjänsteutlåtande till en uppskattad projektkostnad om cirka 

20,3 mnkr, med en tillkommande hyra, år ett, om cirka 1,43 

mnkr. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

20 augusti 2016, dnr 12.6.3-9949/2015. 

 

Riksgymnasiet för rörelsehindrade (RgRh) är en skola med 

riksintag som nu är belägen i Skärholmen. Verksamheten i 

Skärholmen erbjuder inte tillräckligt många gymnasieprogram 

för eleverna att välja på. Utbildningsnämnden har därför beslutat 

att flytta verksamheten till S:t Eriks gymnasium, som ska 

fungera som ett nav i ett kluster av närliggande skolor, som på 

så sätt kan erbjuda majoriteten av de nationella programmen till 

eleverna.  

 

Lokalen är 950 kvadratmeter. Det kommer att betyda en 

betydande minskning jämfört med lokalerna i Skärholmen. 

Detta ger vissa begränsningar kring de funktioner som kan 

läggas inom ytan. S:t Erik kan möjliggöra samordning av ytor 

för administrativ personal, viss rörelseträning (i danssalar), samt 

viss tillgång till mindre grupprum och enstaka tider i större 

klassrum. Majoriteten av eleverna går RgRh:s egna individuella 

program och denna undervisning kommer till större delen att 

drivas inom den tänkta ytan. En stor del av verksamheten 

inkluderar habilitering för eleverna och utrymmen för detta 

måste ordnas inom ramen för projektet. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

och gymnasieavdelningen i samarbete med SISAB. Skolledning 

har deltagit i projektmöten och i processen. Huvudskyddsombud 
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har tagit del av underlag under processens gång och har kallats 

till möten. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

genomförandeförslag om rivning, sanering och 

verksamhetsanpassning inför flytt av RgRh:s 

skolverksamhet från Skärholmen till S:t Eriks gymnasium, 

till en uppskattad projektkostnad om cirka 20,3 mnkr, med 

en tillkommande hyra, år ett, om cirka 1,43 mnkr. 

2. Utbildningsnämnden begär hos kommunstyrelsens 

ekonomiutskott medgivande i enlighet med förvaltningens 

tjänsteutlåtande till en uppskattad projektkostnad om cirka 

20,3 mnkr, med en tillkommande hyra, år ett, om cirka 1,43 

mnkr. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 8   

Begäran om medgivande för inhyrning av paviljong till 

Magelungsskolan 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag om 

att uppföra en paviljong på Magelungsskolan, fastigheten 

Vätö 2, till en uppskattad projektkostnad om cirka 4,3 mnkr, 

motsvarande en tillkommande hyreskostnad om cirka 

1,5 mnkr beräknat för det första helåret. 

2. Utbildningsnämnden begär hos kommunstyrelsens 

ekonomiutskott medgivande att uppföra en paviljong på 

Magelungsskolan, fastigheten Vätö 2, till en uppskattad 

projektkostnad om cirka 4,3 mnkr, motsvarande en 

tillkommande hyreskostnad om cirka 1,5 mnkr beräknat för 

det första helåret. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

5 september 2016, dnr 2.6.3-434/2016. 

 

Enligt 2015 års elevprognos ökar antalet elever i stadsdelen 

Farsta med omnejd och det finns behov av nya elevplatser redan 

till hösten 2016. Magelungsskolans elevkapacitet måste därför 

utökas för att Stockholms stad ska kunna tillgodose behovet av 

skolplatser i området. Det akuta behovet föreslås lösas genom 

en inhyrning av en paviljong med fyra klassrum på 

Magelungsskolan om totalt 565 kvm. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

och grundskoleavdelningen i samarbete med SISAB. Samråd 

med statsledningskontoret, huvudskyddsombud och ledningen 

på Magelungsskolan har skett. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag om 

att uppföra en paviljong på Magelungsskolan, fastigheten 

Vätö 2, till en uppskattad projektkostnad om cirka 4,3 mnkr, 

motsvarande en tillkommande hyreskostnad om cirka 

1,5 mnkr beräknat för det första helåret. 

2. Utbildningsnämnden begär hos kommunstyrelsens 

ekonomiutskott medgivande att uppföra en paviljong på 

Magelungsskolan, fastigheten Vätö 2, till en uppskattad 

projektkostnad om cirka 4,3 mnkr, motsvarande en 
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tillkommande hyreskostnad om cirka 1,5 mnkr beräknat för 

det första helåret. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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§ 9   

Inriktningsbeslut om ny gymnasieskola på Kungsholmen 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 

inriktningsförslag och ger förvaltningen i uppdrag att 

fortsätta förhandla villkoren för en inhyrning av lokaler 

inom fastigheten Murmästaren 3 genom SISABs försorg. 

2. Utbildningsnämnden uppdrar åt utbildningsförvaltningen att 

återkomma med förslag till genomförandebeslut. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

8 september 2016, dnr 2.6.3-6841/2016. 

 

Det råder brist på gymnasieplatser inom Stockholms kommun. 

För att öka antalet platser föreslår förvaltningen att nämnden 

godkänner förvaltningens inriktningsförslag om inhyrning av 

lokaler inom fastigheten Murmästaren 3. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelning för ekonomi och styrning 

tillsammans med gymnasieavdelningen. Då fastigheten ägs av 

en privat aktör har ärendet inte beretts i enlighet med 

förvaltningens ordinarie rutiner. Exempelvis har samråd ännu 

inte skett med huvudskyddsombud. Förvaltningen avser att 

utföra samrådet så snart som möjligt. En anmälan har gjorts till 

kommunstyrelsens ekonomiutskott som fattar beslut i frågan 

innan nämndens sammanträde. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 

inriktningsförslag och ger förvaltningen i uppdrag att 

fortsätta förhandla villkoren för en inhyrning av lokaler 

inom fastigheten Murmästaren 3 genom SISABs försorg. 

2. Utbildningsnämnden uppdrar åt utbildningsförvaltningen att 

återkomma med förslag till genomförandebeslut. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Yrkande 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag. 

 

Ledamoten Markus Nordström (M) framlade ett eget förslag till 

beslut och yrkade bifall för detta. 
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Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 

finna att nämnden beslutat i enlighet med hans yrkande. 

 
Reservation 

Markus Nordström m.fl. (M) reserverade sig mot nämndens 

beslut till förmån för eget förslag: 

 

att   delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut. 

att   därutöver anföra följande: 

 

Stockholms stad har ett behov av utbyggd kapacitet inom 

gymnasieskolan för kommande år. Vi är generellt positiva till 

nyproduktion och/eller förvärv av kvalitativa och 

ändamålsenliga lokaler för detta syfte, förutsatt att de är 

ekonomiskt försvarbara. Likaså är vi positiva till en god 

geografisk spridning av stadens gymnasieskolor i såväl 

innerstad som ytterstad. En ny gymnasieskola på Kungsholmen 

anser vi därför, generellt sett, vore välkommet. 

 

Vi är dock bekymrade över de kostnadsnivåer som redovisas i 

det föreliggande ärendet och delar ståndpunkt att 

hyreskostnaden måste sänkas väsentligt och att den höga 

kostnaden i detta projekt måste ställas i relation till stadens 

övriga inhyrningar. 

 

Även om vi delar ambitionen att bygga ut skolkapaciteten för att 

svara mot en växande stads behov anser vi att den överordnade 

principen för utbildningsnämnden måste vara att nämndens 

medel går till att bekosta undervisning, inte lokaler och 

administration. Vår farhåga är att den i detta ärende föreslagna 

inhyrningen riskerar att kollidera med den principen. 

Stockholms gymnasieelever gynnas inte av att skattemedel går 

till orimligt höga hyreskostnader för en skolbyggnad på 

Kungsholmen istället för till undervisning. 

 

Vi ställer oss i detta tidiga skede inte avvisande till idén om en 

gymnasieskola i kvarteret Murmästaren, utan anser att 

utbildningsnämnden och SISAB bör gå vidare med att 

undersöka förutsättningarna för att förhyra den aktuella 

byggnaden till en rimligare hyreskostnad. Vi vill dock redan nu 

påtala att vi anser att detta projekt bör avbrytas om inte 

hyresnivån kan bringas ned kraftigt. 
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Särskilt uttalande 

Olle Burell m.fl. (S), Ingegerd Akselsson Le Douaron (MP) 

m.fl. och Freddy Grip (V) anmälde ett särskilt uttalande enligt 

nedan: 

 

Projektet kan bidra till att långsiktigt stärka försörjningen av 

gymnasieplatser i Stockholm. På kort sikt kan den tänkta skolan 

fungera som evakueringsskola när Östra Real ska renoveras. Ur 

det perspektivet är det välkommet att ärendet nu behandlas. 

 

Samtidigt är det uppenbart att den föreslagna prisnivån är för 

hög. Ärendet ger vid handen att kontraktstiden ska vara lång, 

men trots detta rymmer prognosen som det nu ser ut ökande 

kostnader under perioden. Med den redovisade kostnadsnivån 

innebär skolan en belastning på stadens ekonomi samtidigt som 

höga lokalkostnader riskerar att ekonomiskt tränga undan det 

som skolan syftar till, en högkvalitativ utbildning. 

 

Å andra sidan är det nödvändigt att staden i betydligt större 

utsträckning än tidigare utnyttjar möjligheten att hyra 

skollokaler av externa fastighetsägare. Om staden själv ska 

bygga ett femtiotal nya grundskolor samt ett stort antal förskolor 

och flera gymnasieskolor till år 2040 kommer stadens låneskuld 

att öka dramatiskt. Kvarteret Murmästaren kan därför ses som 

ett pilotprojekt. 

 

Ska detta kunna realiseras behöver alltså kostnader kraftigt 

reduceras i linje med något av de alternativ som 

stadsledningskontoret redovisar. 

 
Ersättaryttrande  

John Kåberg (C) och Christian Carlsson (KD) hänvisade till 

reservationen från Moderaterna. 
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§ 10   

Namn på ny skolenhet 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden beslutar att en ny skolenhet belägen på 

Stigbergsgatan 26 på Södermalm får namnet P A 

Fogelströms gymnasium.  

2. Nytt namn anmäls till stadsbyggnadsnämnden. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

26 augusti 2016, dnr 3.4.2-7629/2016. 

 

En ny skolenhet kommer att starta hösten 2017. Enheten är 

lokaliserad till före detta Frans Schartaus handelsinstituts lokaler 

på Stigbergsgatan 26 på Södermalm. Förvaltningen föreslår att 

skolenheten får namnet P A Fogelströms gymnasium, då 

lokaliseringen kulturhistoriskt kan knytas till författaren Per 

Anders Fogelström. Förvaltningen har fått skriftligt 

godkännande av familjen. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom gymnasieavdelningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden beslutar att en ny skolenhet belägen på 

Stigbergsgatan 26 på Södermalm får namnet P A 

Fogelströms gymnasium.  

2. Nytt namn anmäls till stadsbyggnadsnämnden. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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§ 11   

Studievägsutbud i gymnasieskolan och 

gymnasiesärskolan läsåret 2017/2018 

 
Beslut 

Utbildningsnämnden fastställer studievägsutbudet i 

gymnasieskolan och gymnasiesärskolan läsåret 2017/2018 i 

enlighet med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

5 september 2016, dnr 3.4.2-7613/2016. 

 

Förvaltningens förslag innehåller organisation av 

studievägsutbudet vid stadens kommunala gymnasieskolor 

läsåret 2017/2018. Studievägsutbudet fastställs årligen av 

utbildningsnämnden.  

 

Antalet platser på de olika programmen i gymnasieskolan och i 

gymnasiesärskolan ska enligt skollagen så långt det är möjlig 

anpassas med hänsyn till ungdomarnas önskemål.  

 

Anpassningen till önskemålen innebär att den definitiva 

dimensioneringen inte kan göras förrän ungdomarnas val är 

kända. Beslut om ändringar i dimensionering, liksom 

fördelningen av utbildningsplatser till respektive skolenhet, är 

delegerat till gymnasiedirektören. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom gymnasieavdelningen i samråd med 

stadens kommunala gymnasieskolor. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden fastställer studievägsutbudet i 

gymnasieskolan och gymnasiesärskolan läsåret 2017/2018 i 

enlighet med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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§ 12   

Ändringar i delegationsordning för utbildningsnämnden 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden fastställer ändringar i delegations-

ordningen. 

1. Den uppdaterade delegationsordningen ska gälla från och 

med den 1 oktober 2016. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

9 september 2016, dnr 1.3.2-7252/2016. 

 

De förändringar som föreslås gäller ändrat ansvar för ett antal 

beslut och har sin grund i den anpassning av 

förvaltningsorganisationen, som gäller från och med den 1 juli 

2016. Till chefen (Ec EoS) för den nya enheten för ersättning 

och skolplikt (EoS) förs beslut som gäller bland annat skolskjuts 

och ersättningar till andra kommuner eller fristående anordnare. 

Beslut har övergångsvis, i väntan på enhetschefens tillträde, 

fattats av chefen för uppföljningsenheten eller chefen för 

planeringsenheten. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

i samarbete med avdelningen för utveckling och samordning. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden fastställer ändringar i delegations-

ordningen. 

2. Den uppdaterade delegationsordningen ska gälla från och 

med den 1 oktober 2016. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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§ 13   

Gör Stockholms stad till pilotkommun för införande av 

treterminssystem 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr 000541/2016 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 
2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

31 augusti 2016, dnr 1.6.1-3555/2016. 

 

Anna König Jerlmyr (M) och Cecilia Brink (M) föreslår i en 

motion (2016:38) att Stockholms stad görs till pilotkommun för 

införandet av treterminssystem. I motionen föreslås handlingar 

för att höja kunskapsnivåerna, öka likvärdigheten mellan 

skolorna och utreda förutsättningar att förändra nuvarande 

läsårsindelning av två terminer till ett treterminssystem. 

 

Förvaltningen delar uppfattningen om vikten att se över och 

utreda systemförändringar i skolan som bidrar till en modernare 

skola och där elevers kunskapsnivåer höjs. Inom staden skolor 

bedrivs stora utvecklingsarbeten för att analysera och vidta 

handlingar som bidrar till att motverka segregation och 

stimulera elever till högre kunskapsnivåer.  

 

Utveckling av det systematiska kvalitetsarbetet med elevers 

resultat har under åren varit i fokus för att säkerställa elevers 

ökade måluppfyllele. Förvaltningen föreslår att staden avvaktar 

med att genomföra treterminssystem och inväntar att det 

eventuellt blir en nationell försöksverksamhet. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 
2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Yrkande 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag. 
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Ledamoten Markus Nordström (M) framlade ett eget förslag till 

beslut och yrkade bifall för detta. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 

finna att nämnden beslutat i enlighet med hans yrkande. 

 
Reservation 

Markus Nordström m.fl. (M) reserverade sig mot nämndens 

beslut till förmån för eget förslag: 

 

att  tillstyrka motionen.  

att  därutöver anföra: 

 

Stockholms skolor har, likt många andra kommuner i Sverige, 

sjunkande skolresultat. Även i internationella jämförelser tappar 

svenska elever i förhållande till många andra länder. Samtidigt 

så har svenska barn och ungdomar betydligt färre 

undervisningstimmar än de allra flesta länder vilket sannolik är 

en stor förklaring till de försämrade resultaten, inte minst i en 

internationell jämförelse. Politiken bör därför se till att utöka 

undervisningstiden för eleverna som ett sätt att stärka 

kunskapsresultaten och att övergå till ett treterminssystem är ett 

bra sätt att öka undervisningstiden och samtidigt införa ett 

terminssystem som mer motsvarar den verklighet som vi lever i 

idag.  

 

Förutom att undervisningstiden behöver utökas för att stärka 

kunskaperna så är det nuvarande terminssystemet grundat i en 

tid när verkligheten såg annorlunda ut och är anpassat efter 

bondesamhället. Idag innebär 10 veckors sommarlov ett stort 

pussel för många barnfamiljer då de allra flesta föräldrar endast 

har fem veckors semester. Det är viktigt att ha en 

terminsindelning som är mer modern och som möter familjers 

verklighet.  

 

Enligt forskning så gynnar treterminssystem i första hand elever 

med socioekonomiskt svaga elever. Socioekonomiskt starka 

elever har ofta föräldrar som uppmuntrar läsning och fortsatt 

lärande även under loven medan barntill socioekonomiskt svaga 

föräldrar, ofta med bristande utbildningsbakgrund, inte har 

samma stöd som de behöver hemifrån. Därmed blir skolan en 

viktig faktor för att kompensera för detta, och i det fallet gynnas 

socioekonomiskt svaga elever av kortare lov och mer 

undervisningstid. Idag råder det stora skillnader mellan skolorna 

i Stockholms stad och där skolor i socioekonomiskt svaga skolor 

generellt har sämre resultat än skolor i socioekonomiskt starka 

områden, att införa treterminssystem i Stockholms skolor borde 

således bli ett viktigt verktyg i minska skillnaderna.  
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Att införa ett treterminssystem är en stor förändring och det är 

därför bra om det genomförs som ett mindre pilotprojekt till att 

börja med. Givet Stockholms utmaningar och de stora 

skillnaderna mellan skolor så är Stockholms stad en bra 

kommun att genomföra ett pilotförsök för treterminssystem och 

motionen bör därför tillstyrkas. 

 
Ersättaryttrande  

Christian Carlsson (KD) hänvisade till reservationen från 

Moderaterna.  
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§ 14   

Reviderade regler för intagning och plats i förskola och 

pedagogisk omsorg 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr 140-1087/2016 

 
Beslut 

Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande 

till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

1 september 2016, dnr 1.6.1–7546/2016. 

 

Stadsledningskontoret har i enlighet med uppdraget i 

kommunfullmäktiges budget 2016, om att se över stadens regler 

för intagning och plats i förskola och pedagogisk omsorg, 

lämnat ett förslag till reviderade regler för intagning och plats.  

 

Viktiga förändringar i förslaget till reviderade regler för 

intagning och plats är: 

- att reglerna ska följas av samtliga huvudmän oavsett regi 

- en ny urvalsgrund har lagts till för barn som riskerar att inte 

få plats inom garantitiden 

- fristående förskolor ska alltid ta emot barn folkbokförda i 

andra kommuner på samma villkor som barn som är 

folkbokförda i staden på grund av öppenhetskravet 

- barn vars föräldrar är föräldralediga med syskon ges rätt till 

heltidsvistelse 

 

Utbildningsförvaltningen ställer sig i huvudsak positiv till 

förslaget men lämnar förslag på mindre justeringar i vissa delar 

av reglerna för att ytterligare förtydliga dem. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom förskoleavdelningen i samarbete med 

avdelningen för ekonomi och styrning. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande 

till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

 
Yrkande 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag. 
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Vice ordföranden Lotta Edholm (L) och ledamoten Markus 

Nordström (M) framlade ett eget förslag till beslut och yrkade 

bifall för detta. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 

finna att nämnden beslutat i enlighet med hans yrkande. 

 
Reservation 

Markus Nordström m.fl. (M) och Lotta Edholm m.fl. (L) 

reserverade sig mot nämndens beslut till förmån för eget förslag: 

 

att  delvis bifalla förvaltningens förslag till beslut. 

att  avslå förslaget om rätt till förskola på heltid för barn till 

föräldralediga. 

att därutöver anföra: 

 

När utbildningsförvaltningen utrett möjligheten att även barn till 

föräldralediga ska omfattas av rätt till heltid framgår ett tydligt 

mönster. Samtliga svarande (se bilaga till detta ärende, 

Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande), såväl de fristående 

förskolorna genom referensgruppen för fristående förskolor, 

som stadsdelsförvaltningarna har uppgett att ”förslaget skulle 

innebära negativa konsekvenser på de organisatoriska 

förutsättningarna, i form av krav på högre personalresurser, 

ökade kostnader och större barngrupper under en period av 

dagen. Utbildningsförvaltningen har gjort en beräkning som 

visar att varje förskoleavdelning i snitt skulle utökas med ett 

barn om förslaget genomförs. 

 

Den påfrestning på verksamheten som en rätt till heltid på 

förskolan för föräldralediga innebär är oacceptabel. Förskolans 

höga kvalitet kommer av naturliga skäl att naggas i kanten om 

förslaget genomförs, särskilt som det ska genomföras utan att 

några ytterligare ekonomiska medel för detta tillförs förskolan.  

 

Förskolan i Stockholms stad står inför en rad utmaningar, och 

där växande barnkullar samt bristen på utbildade förskollärare är 

de allra mest akuta och högst prioriterade frågorna just nu. Det 

är därför svårt att motivera prioriteringar som innebär att ett 

redan generöst regelverk blir än mer omfattande. För oavsett 

vad den s-ledda majoriteten i Stockholms stad säger så kommer 

en reform likt denna att innebära kostnader. I Uppsala kommun 

beslutade nyligen den s-ledda majoriteten i kommunen att 

minska antalet timmar i förskolan för barn till föräldralediga 

från 30 till 20 timmar. Totalt berörs 1600 barn och på det räknar 

man med att spara drygt 25 miljoner kronor per år. Givet 

Stockholms storlek så bör kostnaden uppgå till närmare 100 

miljoner kronor.  



 Sammanträdesprotokoll 

Nr 08/2016 

Sida 27 (45) 

2016-09-22 

 

 

 

 

Utbildningsnämnden 

 

stockholm.se 

 

 

För att inte urholka förskolans kvalitet, försvåra schemaläggning 

och organisation, eller leda till större barngrupper, bör de 

nuvarande reglerna för rätt till förskola för barn vars föräldrar är 

föräldralediga kvarstå. Det vill säga bibehålla följande lydelse: 

”Förskolebarn vars förälder/vårdnadshavare är föräldraledig 

enligt föräldraledighetslagen för vård av nyfött syskon, har rätt 

till plats om max 30 timmar per vecka fördelade under 4 eller 5 

dagar och mellan klockan 8-9 och 14-16. Förläggningen av 

tiden regleras terminsvis. Förändringen träder ikraft en månad 

efter barnets födsel.” 

 

Slutligen är det anmärkningsvärt att ett beslut som har så stora 

effekter på verksamheterna, såväl de kommunala som de 

fristående, inte har remitterats till branschorganisationerna för 

de fristående förskolorna. Det är heller inte, givet ärendets 

omfattning, bra att ärendet dessutom stressas fram genom att 

remisstiden endast är på sex veckor. 

 
Särskilt uttalande 

Olle Burell m.fl. (S), Ingegerd Akselsson Le Douaron m.fl. 

(MP) och Freddy Grip (V) anmälde ett särskilt uttalande enligt 

nedan: 

 

Den moderna förskolans pedagogiska verksamhet utrustar 

barnen med väsentliga förmågor, kunskaper och sociala 

färdigheter. Att gå på förskola ger också barnen bättre 

förutsättningar att nå sina kunskapsmål och att trivas i skolan. 

Förskolan har långsiktiga positiva effekter på barns lärande och 

utveckling och dessa effekter tenderar att vara stabila under lång 

tid – förskolan är en viktig del av starten på det livslånga 

lärandet. Förskolan fungerar utjämnande av socioekonomiska 

effekter och är för många föräldrar ett ovärderligt stöd i 

omsorgen och fostran av deras barn. Det är därför viktigt att ge 

alla barn, oavsett familjesituation, lika rätt till förskolans 

verksamhet. 

 

Förslaget innebär att det i hela staden blir ytterligare cirka 1 

barn per avdelning som nu kommer att få möjlighet att gå upp 

till 2 timmar extra per dag om föräldrarna så önskar. 

Spridningen över staden är dock inte helt jämn. I vissa 

stadsdelar berörs fler barn, och i andra stadsdelar berörs färre 

barn. På vissa förskolor kommer förändringen att leda till en 

mer märkbart ökad arbetsbelastning för personalen. Dessutom 

kan det vara just dessa timmar som är avgörande för personalens 

behov av tid för annat arbete än med barnen. Vi kommer därför 

att följa utvecklingen noga. 
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Värt att notera är också att en del tid kommer att frigöras från 

både förskolepersonal, föräldrar och stadsdelsnämnder som idag 

måste handlägga tusentals deltidsavtal för barn som har 

begränsad vistelsetid på grund av nyfött syskon samt 

ansökningar om avsteg från begränsad vistelsetid. Med rätt till 

heltid för alla barn minskar administrationen samtidigt som 

flexibiliteten för föräldrarna ökar i och med större valmöjlighet 

att välja när de ska lämna och hämta på förskolan. 

 
Ersättaryttrande  

John Kåberg (C) och Christian Carlsson (KD) hänvisade till 

reservationen gemensamt från Moderaterna och Liberalerna. 
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§ 15   

Uppräkning av programpriser samt förslag till prislista 

2017 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr 142-1082/2016 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

1 september 2016, dnr 1.6.1-6565/2016. 

 

Styrelsen för Kommunförbundet Stockholms Län (KSL) 

beslutade den 16 juni 2016 att rekommendera 

samverkansområdets kommuner att anta föreslagen prislista för 

gymnasieskolan 2017 baserad på en genomsnittlig uppräkning 

med 1,8 procent. Föreslagen prislista har tagits fram i samråd 

med kommunledningarna. Förvaltningen ställer sig bakom 

förslaget. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

i samverkan med gymnasieavdelningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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§ 16  

Validering med mervärde (Ds 2016:24) 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr 110-1210/2016 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från 31 

augusti 2016, dnr 1.6.1-7065/2016. 

 

Från kommunstyrelsen har inkommit en begäran om remissvar 

på Utbildningsdepartementets departementspromemoria 

Validering med mervärde (Ds 2016:24).  

 

Utbildningsförvaltningen ser positivt på att begreppet validering 

förtydligas och att ett sammanhållet, nationellt och permanent 

system för validering införs i enlighet med rekommendationen 

från Europeiska unionens råd. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom gymnasieavdelningen i samverkan 

med avdelningen för utveckling och samordning. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  

 
Särskilt uttalande 

Markus Nordström m.fl. (M), Lotta Edholm m.fl. (L) anmälde 

ett särskilt uttalande enligt nedan: 

 

Det finns ett stort behov av att snabbt kunna validera nyanländas 

förkunskaper för att kunna korta vägen till arbete eller studier. 

Det är särskilt angeläget att valideringssystemet fungerar nu i en 

tid när så många nyanlända är på väg in i vårt samhälle. Då är 

det av yttersta vikt att valideringssystemet fungerar. 
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Flera av förslagen i departementspromemorian är sådana att de 

kan tänkas förenkla och påskynda nödvändig validering, till 

exempel förslaget att ta bort bestämmelsen om att högst 20 

procent av årsplatserna får avsättas för sökande med validerad 

kompetens. Att nationellt enas om en definition av validering 

och genomföra en rad förbättringar av valideringsregelverket 

kommer att leda till att fler kommer ut i arbete eller studier 

snabbare, vilket också är positivt för samhällsekonomin. 

 
Ersättaryttrande  

John Kåberg (C) och Christian Carlsson (KD) hänvisade till det 

särskilda uttalande gemensamt från Moderaterna och 

Liberalerna. 
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§ 17   

Strategi för Stockholm som smart och uppkopplad stad  

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr 171–908.2016 

 
Beslut 

Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande 

till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

31 augusti 2016, dnr 1.6.1-6148/2016. 

 

Kommunstyrelsen har i budget 2016 fått i uppdrag att i 

samverkan med AB Stokab, miljö- och hälsoskyddsnämnden 

och trafiknämnden ta fram en strategi för Stockholm som smart 

och uppkopplad stad och ”sakernas internet” (Internet of 

Things). 

 

Strategi för Stockholm som smart och uppkopplad stad syftar till 

att stimulera, vägleda och samordna insatser för att genom 

digitalisering bidra till Stockholms stads vision 2040 att bli 

världens smartaste stad.   

 

En smart stad är en stad som utnyttjar digitaliseringens 

möjligheter för att göra livet enklare och bättre för invånare, 

företagare och besökare. Målet för visionen uppnås genom att 

Stockholm via innovativa lösningar, öppenhet och uppkoppling 

blir ekonomiskt, ekologiskt, demokratiskt och socialt hållbart. I 

staden skapas kontinuerligt nya smarta tjänster som verkar för 

en innovativ stad. Tjänsterna som utvecklas måste utformas på 

ett sätt som skapar möjligheter för alla stadens invånare.  

Utbildningsförvaltningen ställer sig positiv till strategin, men 

lämnar i yttrandet ett antal synpunkter på delar av innehållet. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för utveckling och 

samordning i samarbete med förskoleavdelningen, 

grundskoleavdelningen, gymnasieavdelningen, avdelningen för 

ekonomi och styrning och avdelningen för uppdrag kring 

lärande och elevhälsa. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande 

till kommunstyrelsen som svar på remissen. 
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Yrkande 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag. 

 

Vice ordföranden Lotta Edholm (L) framlade ett eget förslag till 

beslut och yrkade bifall för detta. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 

finna att nämnden beslutat i enlighet med hans yrkande. 

 
Reservation 

Lotta Edholm m.fl. (L) reserverade sig mot nämndens beslut till 

förmån för eget förslag: 

 

att  godkänna förvaltningens förslag till beslut. 

att  därutöver anföra följande: 

 
Liberalerna har länge drivit frågan om ett uppkopplat och smart 

Stockholm. 2010 genomfördes Chydeniusinitiativet med syfte 

att Stockholm skulle bli världsledande vad det gällde öppenhet i 

de offentliga arkiven, inte minst digitalt. Stockholm bör nu gå 

vidare med att öka tillgängligheten och transparensen hos 

stadens förvaltningar. Beslut och information ska enkelt bli 

tillgängliga för medborgarna, genom öppna arkiv, smarta e-

tjänster och snabb service. Den digitala 

informationsförsörjningen är mycket viktig ur ett demokratiskt 

perspektiv. Men digitaliseringen rymmer så mycket mer än så. 

 

Därför är det bra att Stockholms stad satsar på att använda 

nutida och framtida digitala möjligheter för att göra livet ett 

enklare och bättre för invånare, företagare och besökare. Lika 

viktigt är det att digitaliseringen också får genomslag inom 

stadens verksamheter. Stadens förvaltningar och bolag måste bli 

bättre på att använda de möjligheter digitaliseringen ger och 

bidra till en smartare välfärd.  

 

Medborgarna måste få större tillgång till och kontroll över den 

information som berör dem, samtidigt som förvaltningarnas 

förmåga att använda datamängder på aggregerad nivå, med 

respekt för den personliga integriteten, måste uppmärksammas. 

Tillgången till information kan leda till en verklig revolution 

inom valfrihetsområdet, men då måste staden se till att den 

information som brukarna får är relevant, korrekt och 

lättöverskådlig. 

 

Möjligheterna att med hjälp av digital teknik anpassa allt från 

undervisning till äldreomsorg utifrån den enskildes 

förutsättningar och behov är närmast oändliga. Det kräver dock 

moderna regelverk som skyddar individens integritet och 
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centrala kvalitetskrav utan att hämma nya metoder. Som 

Sveriges största kommun och en av Europas storstäder måste 

Stockholm spela en avgörande roll i påverkansarbetet för 

ändamålsenliga regelverk på nationell och europeisk nivå. 

 

Staden måste utnyttja den kraft som ligger i 

Stockholmsregionens högskolor genom att till exempel erbjuda 

möjligheter att testa nya metoder i form av examensarbeten. 

Medarbetarnas möjligheter att testa och implementera nya idéer 

i verksamheten måste stärkas. Inte minst i upphandling måste 

medarbetarnas synpunkter, perspektiv och arbetssätt tas tillvara. 

Staden måste hela tiden upprätthålla en ledande kompetens på 

upphandlingsområdet för att med ett effektivt användande av 

skattemedel få flexibla lösningar som fungerar för anställda och 

medborgare och som kan anpassas och utvecklas över tid. 

 

Stockholm ska vara en smart stad och ligga i framkant av det 

digitala innovationsarbetet. 

 
Ersättaryttrande  

John Kåberg (C) hänvisade till det särskilda uttalande från 

Liberalerna. 
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§ 18   

Strategi för Fossilbränslefritt Stockholm  

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr 134-174/2015 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

7 juli 2016, dnr 1.6.1-572/2016. 

 

Utbildningsnämnden har fått stadens Strategi för 

Fossilbränslefritt Stockholm 2040 på remiss från 

kommunstyrelsen. Strategin beskriver hur stadens verksamheter 

ska arbeta för att nå målet om en helt fossilbränslefri stad år 

2040 samt etappmålet om minskade utsläpp av växthusgaser till 

år 2020. Enligt strategin har staden som organisation även stora 

möjligheter att gå före i arbetet genom att uppnå 

fossilbränslefrihet redan 2030. Strategidokumentet är uppdelat i 

områdena hållbar energianvändning, miljöanpassade transporter 

samt resurseffektiva kretslopp. Förvaltningens svar fokuserar 

främst på områdena hållbar energianvändning och 

resurseffektiva kretslopp. 

 

Generellt sett är det positivt att stadens klimatmål konkretiseras 

i form av en strategi som fördelar ansvaret för de insatser som 

krävs inom stadens organisation. Det huvudsakliga ansvaret för 

majoriteten av strategins insatser ligger på andra verksamheter 

inom staden. Utbildningsnämnden kan dock i kraft av sitt stora 

lokalnyttjande bidra till måluppfyllelsen genom ökad 

lokaleffektivitet. Vidare har förvaltningens arbete kring 

avfallskvarnar bäring på strategins formuleringar kring biogas. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 
1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 
2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Yrkande 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag. 
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Vice ordföranden Lotta Edholm (L) och ledamoten Markus 

Nordström (M) framlade ett eget förslag till beslut och yrkade 

bifall för detta. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 

finna att nämnden beslutat i enlighet med hans yrkande. 

 
Reservation 

Markus Nordström m.fl. (M) och Lotta Edholm m.fl. (L) 

reserverade sig mot nämndens beslut till förmån för eget förslag: 

 

att   delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut. 

att   därutöver anföra följande: 

 

Stockholms stad ska vara ledande i det globala arbetet med att 

förverkliga Parisavtalets målsättningar i klimatarbetet. Det är i 

täta och urbana städer som det finns goda förutsättningar till 

hållbara energisystem och transporter. Den strategi för ett 

fossilbränslefritt Stockholm 2040 som nu presenteras utgör en 

viktig grund för stadens långsiktiga färdriktning för att nå en 

fossilbränslefri stad 2040. Målåret kan tyckas avlägset men med 

tanke på det arbete som krävs från många politiska nivåer och 

näringsliv är det ett arbete som brådskar.  

 

Det är positivt att Kommunstyrelsen åläggs ett tydligt ansvar för 

att i olika delar påverka de nationella regelverken, inte minst 

gällande energi- och transportfrågor. De utredningsuppdrag som 

strategin inbegriper i syfte att ändra långsiktiga spelregler i 

svensk och europeisk lagstiftning måste mötas upp med 

kraftfulla och skickliga påtryckningar på rätt politiska nivåer. 

Tyvärr har vi inte sett prov på att den rödgrönrosa majoriteten 

varit förmögen att påverka partivännerna i regeringen gällande 

till exempel möjligheten till lokal dubbdäcksavgift och andra 

styrmedel på trafikområdet. 

 

Några viktiga och konkreta exempel på där Kommunstyrelsen 

bör jobba är att utvidga verktyget med miljözoner i staden. 

Miljömålsberedningen har föreslagit i sitt delbetänkande (SOU 

2016:47) att trafikförordningen bör ändras så att kommuner ges 

möjlighet att införa miljözon för lätta fordon. Vi vill även 

poängtera vikten att ge fler möjligheter att delegera beslutsrätt 

till kommunerna vad gäller införande av lokala styrmedel på 

trafikområdet. Ett annat exempel där det krävs krafttag från 

nationell nivå är den politiska prioriteringen att Sverige år 2030 

ska ha en fordonsflotta som är oberoende av fossila bränslen. En 

ambition som regeringen behöver förtydliga och peka ut vägen 

för. 
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Målet om fossilbränslefrihet innebär störst utmaningar inom 

transportsektorn och där är behovet av insatser i närtid som mest 

omfattande. Förutom det självklara att stadens egen 

fordonsflotta ska ligga i framkant bör staden sätta upp tydliga 

och hårda krav vid upphandling av transporttjänster. Vi 

efterlyser tydligare mål kring detta, både för stadens eget 

klimatarbete men även för att ge marknaden tillit till att 

politiken är pådrivande. Gällande till exempel biogasmarknaden 

är det oroväckande att det finns tecken på att företagen inte litar 

på att politiken är tillräckligt modig genom att sätta upp tuffa 

miljömål som främjar företag som vågar satsa på miljön. 

 

Vi instämmer i att en minskad personbilstrafik kommer att 

krävas för en transporteffektiv samhällsutveckling. Åtgärder 

som Miljömålsberedningen (SOU 2016:47) bedömer kunna 

bidra till störst minskningar av biltrafiken är hållbar 

stadsplanering genom förtätning, ökad funktionsblandad 

bebyggelse och förbättrad gång-, cykel-, och kollektivtrafik. 

Detta kommer att ställa hårda krav på att staden och regionen 

vågar utföra samhällsplanering och system med inriktning att 

gynna gång-, cykel- och kollektivtrafik framför biltrafik. En 

ökande befolkning ger möjlighet att förtäta staden så att fler får 

närmare till vardagsnära service, kollektivtrafik och trygga 

gång- och cykelstråk. För detta krävs en smart och hållbar 

markanvändning. För att kunna bygga tillräckligt många 

bostäder kommer det inte att vara möjligt att tillgodose alla 

intressen och önskemål kopplat till överklagandeprocesser där 

förtätning i alltför hög utträckning kan stoppas av särintressen. 

Vi menar att det ligger ett tungt allmänintresse i att staden kan 

byggas tät och miljövänlig. 

 

En utmaning gällande energianvändningen är att hantera 

energikraven i nybyggnationen. Det är viktigt att Stockholm kan 

ligga i framkant gällande hållbart byggande. I detta 

sammanhang vill vi betona vikten av att lagstiftningen om att 

förbjuda så kallade kommunala särkrav ses över. Enligt stadens 

miljöförvaltning har lagstiftningen inte fått någon rättslig 

betydelse. Detta är naturligtvis glädjande av många skäl, dels att 

Stockholms stad även fortsättningsvis kan gå före i energisnålt 

byggande, dels att marknaden verkar vara ointresserad av att 

vänta in lågt satta nationella krav. En orosfaktor är dock att 

lagstiftningen skapat förvirring bland såväl byggherrar som 

stadsplanerare. 

 

Ett sorgebarn i stadens klimatarbete är Fortums kolkraftverk i 

Värtan. Både före och efter valet 2014 gav Miljöpartiet i staden 

självsäkra löften om att stänga kolkraftvärmeverket i Värtan 

senast 2020. Vi noterar nu att detta löfte blivit till en ambition 

och att en plan för avveckling ska redovisas senast 2017. 
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Samtidigt kan vi i samma strategidokument läsa att ”KVV6 

planeras av Fortum Värme vara avvecklat till senast 2030”. Vad 

som egentligen gäller blir oklart, något som tyvärr påverkar 

trovärdigheten i strategin i en mycket negativ riktning. 

 

Slutligen, vi stödjer målet om ett fossilbränslefritt Stockholm till 

2040 men inser samtidigt att faktorer som staden inte råder över 

kommer att göra det svårt. Vi anser dock att målet är ett viktigt 

incitament för att lägga i ytterligare en växel i klimatarbetet. Vi 

kan inte nog betona vikten av att staden intensifierar samarbete 

med externa aktörer. Klimatpakten, stadens samverkan med 

näringslivet, behöver utvecklas och ges högsta politiska 

prioritet. 

 
Ersättaryttrande  

John Kåberg (C) och Christian Carlsson (KD) hänvisade till 

reservationen gemensamt från Moderaterna och Liberalerna. 
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§ 19   

Strategi och riktlinjer för hantering av fordon för 

kommunkoncernen Stockholms stad 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr 129-1092/2016 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen.  

2. Beslutet justeras omedelbart 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

18 augusti 2016, dnr 1.6.1-6617/2016. 

 

Kommunfullmäktige beslutade i november 2015 att ge miljö- 

och hälsoskyddsnämnden i uppdrag att i samråd med 

stadsdelskontoret och Stockholms Stadshus AB utarbeta ett 

förslag till en långsiktig strategi för hantering av fordon för 

kommunkoncernens Stockholms Stad.  

 

Strategi och riktlinjer för hantering av fordon för 

kommunkoncernen Stockholms stad består av tre delar, en 

fordonsstrategi, riktlinjer för hantering av fordon och riktlinjer 

för bilförmån. Sammantaget ställer sig utbildningsförvaltningen 

positiv till förslaget till strategi och riktlinjer. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

i samverkan med avdelningen för personal och kompetens-

försörjning. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen.  

2. Beslutet justeras omedelbart 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 20   

Internationell strategi för Stockholms stad  

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr. 171-482/2016 
 
Beslut 

Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande 

till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

27 juli 2016, dnr 1.61.-6377/2016. 

 

För att staden ska nå framgång i sitt internationella arbete 

föreslår stadsledningskontoret att kommunfullmäktige lägger 

fast övergripande mål, inriktning, principer, arbetssätt och 

ansvarsfördelning för hur stadens internationella arbete ska 

bedrivas. Den internationella strategi som nu ligger ute på 

remiss föreslås ersätta dokumentet Övergripande mål, inriktning 

och riktlinjer för internationellt arbete (Dnr 006-1137/2007). 

Stadsledningskontoret föreslår att strategin ska vara 

kommunkoncernövergripande och ligga till grund för samtliga 

nämnders och bolagsstyrelsers internationella arbete. 

 

Förvaltningen välkomnar de principer och riktlinjer som 

presenteras i den internationella strategin för Stockholms stad. 

Särskilt positivt är att det finns ett tydligt fokus mot 

verksamhetsutveckling, erfarenhetsutbyte och ökad 

professionalism. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen i samverkan 

med gymnasieavdelningen och avdelningen för utveckling och 

samordning. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande 

till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

 
Yrkande 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag. 

 

Vice ordföranden Lotta Edholm (L) och ledamoten Markus 

Nordström (M) framlade ett eget förslag till beslut och yrkade 

bifall för detta. 
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Utbildningsnämnden 

 

stockholm.se 

 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 

finna att nämnden beslutat i enlighet med hans yrkande. 

 
Reservation 

Markus Nordström m.fl. (M) och Lotta Edholm m.fl. (L) 

reserverade sig mot nämndens beslut till förmån för eget förslag: 

 

att  delvis bifalla förvaltningens förslag till beslut.  

att  som svar på remissen från kommunstyrelsen anförs 

följande: 

 

Globaliseringen ställer länder, regioner och städer inför helt nya 

möjligheter och utmaningar. Nya marknader öppnar sig, 

världshandeln expanderar och ekonomier integreras. För en 

storstadsregion som Stockholm innebär denna utveckling stora 

möjligheter med nya växande marknader, ökad handel och ökat 

internationellt samarbete. Samtidigt ökar också konkurrensen 

om företagsetableringar, investeringar, arbetskraft och besökare 

från andra storstadsregioner i världen.   

 
En internationell strategi för Stockholms stad är nödvändigt och 

välkommet. Vi ställer oss dock kritiska till det faktum att strategin 

inte bejakar företagsperspektivet i tillräcklig stor omfattning.  
Den ökade konkurrensen ställer krav på en tydlig internationell 

positionering av Stockholm. Stockholm måste attrahera 

företagsetableringar, investeringar, besökare och boende till 

Stockholmsregionen samt hjälpa företag att växa internationellt.  
Det bör även finnas med resonemang kring valfrihet som en viktig 

faktor för en högklassig och kostnadseffektiv samhällsservice 

som ger stockholmarna unika möjligheter att välja mellan olika 

vård- och omsorgsgivare och skolor.  

 

Stockholm ska vara Europas ledande och hållbara tillväxtregion 

med ett kunskapsbaserat och innovativt näringsliv i världsklass 

och med en god och trygg livsmiljö med stora möjligheter för 

alla människor. 

 
Ersättaryttrande  

John Kåberg (C) och Christian Carlsson (KD) hänvisade till 

reservationen gemensamt från Moderaterna och Liberalerna. 
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Utbildningsnämnden 

 

stockholm.se 

 

§ 21   

Hur står det till med den personliga integriteten? (SOU 

2016:41) 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr 110-1195/2016 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

31 augusti 2016, dnr 1.6.1-7020/2016. 

 

Integritetskommittén har, på uppdrag av regeringen, lämnat ett 

delbetänkande under rubriken Hur står det till med den 

personliga integriteten?. Utbildningsförvaltningen finner att 

rapporten på ett bra sätt identifierat vidden av de fenomen och 

risker som är förknippade med hot mot den personliga 

integriteten. I allt väsentligt instämmer förvaltningen i 

kartläggningens iakttagelser och slutsatser. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för utveckling och 

samordning. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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Utbildningsnämnden 

 

stockholm.se 

 

§ 22   

Föreläggande vid vite att fullgöra skolplikten 

 
Beslut 

Utbildningsnämnden beslutar med stöd av 7 kap. 23 § skollagen 

(2010:800) att:  

 

1. förelägga vårdnadshavaren VH1att tillse att barnen XX, YY 

och ZZ, från och med den måndag som inträffar dagen efter 

det att VH1 tagit del av detta beslut, infinner sig på skolan i 

Stockholm varje skoldag under läsåret 2016/2017 vid 

skoldagens början för fullgörande av skolplikten.  

 

Om föreläggandet inte följs ska VH1 förpliktigas att utge ett vite 

om 330 kr per barn och skoldag. Frånvaro på grund av sjukdom, 

som styrks med läkarintyg, ska inte utlösa vite.   

 

2. förelägga vårdnadshavaren VH2 att tillse att barnen XX, YY 

och ZZ, från och med den måndag som inträffar dagen efter 

det att VH2 tagit del av detta beslut, infinner sig på skolan i 

Stockholm varje skoldag under läsåret 2016/2017 vid 

skoldagens början för fullgörande av skolplikten. 

 

Om föreläggandet inte följs ska VH2 förpliktiga att utge ett vite 

om 330 kr per barn och skoldag. Frånvaro på grund av sjukdom, 

som styrks med läkarintyg, ska inte utlösa vite. 

 

3. ge Stockholms stads juridiska avdelning uppdrag, att enligt 

tidigare fullmakt, föra utbildningsnämndens talan i allmän 

förvaltningsdomstol. 

4. beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

13 september 2016, dnr 4.4.2-8121/2016. 

 

Vårdnadshavarna håller sina barn hemma från skolan på grund 

av religiös och filosofisk övertygelse.  

Sedan under läsåret 2014/15 beslutade utbildningsnämnden att 

förelägga vårdnadshavarna att vid vite tillse att deras barn 

fullgör skolplikten. Trots detta kommer barnen inte till skolan. 

Vitesförläggandet har överklagats av vårdnadshavarna men har 

avslagits och utbildningsnämnden har ansökt om utdömande av 

vite för läsåret 2014/2015 hos Förvaltningsrätten. Förvaltningen 

anser att vårdnadshavarna även inför läsåret 2016/2017 ska 

förläggas vid vite att tillse att deras barn fullgör skolplikten. 

 
Ärendets beredning  
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Utbildningsnämnden 

 

stockholm.se 

 

Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden beslutar med stöd av 7 kap. 23 § skollagen 

(2010:800) att:  

 

1. förelägga vårdnadshavaren VH1 att tillse att barnen XX, YY 

och ZZ, från och med den måndag som inträffar dagen efter 

det att VH1 tagit del av detta beslut, infinner sig på skolan i 

Stockholm varje skoldag under läsåret 2016/2017 vid 

skoldagens början för fullgörande av skolplikten.  

 

Om föreläggandet inte följs ska VH1 förpliktigas att utge ett vite 

om 330 kr per barn och skoldag. Frånvaro på grund av sjukdom, 

som styrks med läkarintyg, ska inte utlösa vite.   

 

2. förelägga vårdnadshavaren VH2 att tillse att barnen XX, YY 

och ZZ, från och med den måndag som inträffar dagen efter 

det att VH2 tagit del av detta beslut, infinner sig på skolan i 

Stockholm varje skoldag under läsåret 2016/2017 vid 

skoldagens början för fullgörande av skolplikten. 

 

Om föreläggandet inte följs ska VH2 förpliktiga att utge ett vite 

om 330 kr per barn och skoldag. Frånvaro på grund av sjukdom, 

som styrks med läkarintyg, ska inte utlösa vite. 

 

3. ge Stockholms stads juridiska avdelning uppdrag, att enligt 

tidigare fullmakt, föra utbildningsnämndens talan i allmän 

förvaltningsdomstol. 

4. beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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Utbildningsnämnden 

 

stockholm.se 

 

§ 23    

Övriga frågor 

Nämndsekreteraren informerad om kommande 

nämndsammanträden. 

 

 

Ledamoten Sara Jendi Linder ställde en fråga om Skolplattform 

Stockholm. 

 

Förvaltningen informerade om de förändringar som görs inom 

projektet samt bakgrunden till dessa. 


